
Protokół nr XXXV/2018 
z sesji Rady Gminy w Krzemieniewie 

z dnia 15 października 2018 r. 
 

 

Sesja Rady Gminy w Krzemieniewie odbyła się 15 października  2018 r. o godz. 1430 w 

Zajeździe Dobrodziej w Krzemieniewie. 

Otwarcia obrad dokonał przewodniczący Rady Piotr Sikorski, który powitał obecnych radnych 

a w imieniu Rady zaproszonych gości Wójta  Andrzeja Pietrulę, Zastępcę Wójta Radosława 

Sobeckiego, Sekretarza Gminy Longinę Szulc, Skarbnika Gminy Dorotę Andrzejewską i 

sołtysów .  Listy obecności stanowią załączniki nr 1 i  2    do protokółu. 

Następnie przewodniczący - na podstawie listy obecności - stwierdził, że w obradach bierze 

udział 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.  

 

 Przewodniczący zaproponował następujący porządek obrad: 

 
1. Otwarcie posiedzenia oraz powitanie radnych i gości. 

2. Przyjęcie projektu protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

3. Informacja  na temat działalności Wójta w VII kadencji Rady Gminy. 

4. Pytania, wnioski, interpelacje radnych. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu gminy Krzemieniewo na 2018 r. ( druk nr 

255). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do wieloletniej prognozy finansowej na lata 2018 - 

2024 . ( druk nr 256 ).  

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy Krzemieniewo w roku szkolnym 

2017 – 2018. 

8. Podjęcie decyzji w sprawie zaniechania ponoszenia opłaty za przyłączenie się do sieci 

kanalizacyjnej. 

9.   Odpowiedzi na pytania, wnioski i interpelacje. 

10.   Podsumowanie działalności Rady Gminy Krzemieniewo w kadencji 2014 – 2018 r. 

11. Wolne głosy, komunikaty. 

12. Zakończenie sesji. 

 

Przewodniczący zwrócił się z pytaniem, czy ktoś spośród radnych chciałby wystąpić z 

wnioskiem o dokonanie zmian w wyżej wymienionym porządku obrad. 



Radni nie zgłosili uwag do zaproponowanego porządku , wobec czego przystąpiono do jego 

realizacji. 

 

Ad p.2. 

 Przewodniczący zapytał radnych o uwagi do projektu protokółu z poprzedniej sesji. 

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodniczący zarządził głosowanie nad przyjęciem protokółu z XXXIV sesji.  

Za przyjęciem protokółu głosowało 14 obecnych  radnych . Protokół został przyjęty 

jednogłośnie. 

Ad p.3. 

W kolejnym punkcie porządku obrad Przewodniczący poprosił Wójta o złożenie informacji o 

działalności z okresu od ostatniej sesji, tj.  od 21 września br. 

- Wójt poinformował o realizacji inwestycji sieci kanalizacji sanitarnej oraz oczyszczalni 

ścieków. Mieszkańcy poszczególnych wsi podłączają się do sieci, wynik podłączeń jest 

zadawalający. 

- 08..10 br. zaplanowane są „otwarte drzwi” w oczyszczalni ścieków w Luboni dla 

mieszkańców gminy, 

-  22.09.2018 r. we wsi Mierzejewo posadzono uroczyście „Cis Papieski”. 

-  23.09.2018 r. w Rydzynie odbył się koncert z okazji święta Niepodległości zorganizowany 

przez Powiat Leszczyński, 

- 28 września br. podpisaliśmy umowę na środki z funduszu sprawiedliwości dla OSP w 

Komendzie Wojewódzkiej Straży w Poznaniu, 

-  04 października odbyło się Zgromadzenie Komunalnego Związku Regionu Leszczyńskiego w 

Trzebani w sprawie odpadów, 

- 04 10. br. ogłoszono przetarg na budowę ścieżki rowerowej z Belęcina do Bojanic, 

- 07 października br. w Pawłowicach odbył się Koncert pt. „Uwolnienie Marzeń”, w którym 

uczestniczyli radni z okresu od 1990 r. oraz kierownicy jednostek organizacyjnych gminy, 

- 05.10.br. został uroczyście odsłonięty mural na Szkole Podstawowej w Pawłowicach, 

- 05. 10 br. w Nowym Belęcinie odbyła się konferencja nt. Prawa Łowieckiego. 

- wybrano ofertę na posadzenie 100 lip na Stulecie  Niepodległości, jest nią oferta firmy 

Manufaktura Joanna Kardynia z miejscowości Łazy, 

- 08 października br. w Garzynie odbyło się spotkanie w sprawie programu „czyste 

powietrze”,  

-  20 października br. na terenie gminy odbędzie zbiórka odpadów wielkogabarytowych, 

- pozyskano środki finansowe w wysokości 90 tys. zł  na „park edukacji przyrodniczej” jest to 

95 % wartości zadania. 



- w gminie odbywają się szkolenia obwodowych komisji wyborczych, zgodnie z nowymi 

przepisami kodeksu wyborczego.  

 

Ad.p.4 

Następnie przewodniczący Rady zaprosił radnych do zgłaszania interpelacji, wniosków i 

zadawania pytań. 

- Radny Marek Garbacz poinformował , że otrzymał jako Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

pismo do wiadomości, od projektanta oczyszczalni pana Marka Galińskiego, w sprawie 

nieprawidłowości, zapytał Przewodniczącego Rady, czy takie pismo otrzymał i jakie poczynił 

kroki w tej sprawie. 

- Radny Leszek Kruk – zgłosił , że na ul. Wiejskiej jest zapadnięta studzienka kanalizacyjna, 

- Radna Maria Kamyczek zapytała, czy jako rada gminy będą mogli zobaczyć inwestycje 

oczyszczalni w Lubonii. 

 

Ad p.5. 

Przewodniczący Rady poprosił panią Dorotę Andrzejewską – Skarbnika Gminy, o 

przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Krzemieniewo na 2018 

r. 

Pani Skarbnik poinformowała, że zmiany do uchwały budżetowej dotyczą uporządkowania 

środków budżetowych zaplanowanych na 2018 r. Zmiany do budżetu szczegółowo 

przedstawione są w uzasadnieniu do uchwały, które stanowi zał. nr 3 do niniejszego 

protokołu. Następnie odczytała  treść uchwały.  

Ponieważ nie zgłaszano  pytań do przedstawionej uchwały, przewodniczący przeprowadził 

głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie i  stanowi załącznik  nr 4  do niniejszego protokółu. 

 

Ad p.6. 

Następnie Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej gminy Krzemieniewo na lata 2018 – 2024. 

Wyjaśniła, że konsekwencją zmian w budżecie jest również zmiana w WPF. 

Ponieważ pytań i uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokółu. 

 

Ad.p.7. 

W kolejnym punkcie obrad  Wójt Gminy przedstawił Informację o stanie realizacji zadań 

oświatowych gminy Krzemieniewo w roku szkolnym 2017 – 2018. 

Radni informację przyjęli bez uwag, która stanowi zał. nr 6 do niniejszego protokołu. 



Ad.p. 8. 

Przewodniczący Rady wprowadził zebranych do tematu zaniechania poboru opłaty za 

przyłącze kanalizacyjne. 

Przewodniczący zwrócił się do Wójta aby wyjaśnił problem, ponieważ nigdy nie mówiło się o 

opłacie za przyłącze. O obowiązku uiszczenia takiej opłaty dowiedział się na zebraniu 

wiejskim w Garzynie od mieszkańców.  

Wójt wyjaśnił, że stworzył się problem prawny w regulaminach Międzygminnego Związku 

Wodociągów i Kanalizacji Wiejskich. Z ustawy o zaopatrzeniu w wodę są opłaty za 

przyłączenie. Zgromadzenie MZWiKw we Wschowie taki zapis ma w swoim regulaminie. 

Prokurator zaskarżył wszystkie uchwały dotyczące poboru tej opłaty, dlatego Związek 

Międzygminny odstąpił od poboru przedmiotowej opłaty. 

Na dzień dzisiejszy po rozmowie z Prezesem Związku – opłata ta jest nieaktualna.  

Przedmiotowa opłata nie wpływałaby do budżetu gminy tylko do budżetu Związku. 

Wójt swoją wypowiedź podsumował , że jest to totalny bałagan prawny, dlatego dochodzi do 

podobnych nieporozumień. 

Przewodniczący Rady zapytał Radnych, czy takie wyjaśnienie Wójta jest wystarczające. 

Radni zaakceptowali wyjaśnienie i przyjęli decyzję Wójta o nieaktualnej opłacie za przyłącze 

kanalizacyjne w wysokości 120 zł, bo o takiej kwocie się mówiło. 

 

Ad p.9 . 

Do zgłoszonych pytań i interpelacji odniesiono się następująco : 

- Przewodniczący Rady odczytał treść pisma od projektanta pana Galińskiego w sprawie 

odstępstw od projektu na kanalizację.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował ,że jego Komisja szczegółowo zapoznała 

się z zarzutami zawartymi w piśmie. Na posiedzenie zaproszony został Wójt, który odniósł się 

do stawianych  przez pana Marka Galińskiego zarzutów. 

- Następnie Wójt odpowiedział na interpelacje : 

- w sprawie pisma pana Galińskiego odpowiedział, że gmina jest w sporze z panem 

Galińskim, ponieważ wybraliśmy taniego projektanta w wyniku ogłoszonego przetargu, i na 

dzień dzisiejszy mamy efekty takie, że projektant nie wywiązał się z terminów przygotowania 

projektu . 

Ponadto w sprawie zaniżenia studzienki kanalizacyjnej poinformujemy wykonawców o 

naprawę tej studzienki, ponieważ nie każda studzienka jest prawidłowo zrobiona. 

W sprawie zorganizowania spotkania dla radnych na oczyszczalni ścieków, Wójt 

zaproponował udział w uroczystym otwarciu oczyszczalni przewidzianym na początku 

listopada br.  

 

 

 



Ad. p. 10. 

 

W wolnych głosach,  Przewodniczący Rady poinformował, że otrzymał pismo z Komunalnego 

Związku Regionu Leszczyńskiego  w sprawie ustosunkowania się Rady Gminy do zmiany w  

statucie Związku, która polega na wprowadzeniu Komisji skarg, wniosków i petycji oraz 

innych komisji Zgromadzenia. 

Radni zaakceptowali zmianę do Statutu Związku bez uwag. 

Projekt uchwały nr XXIX/2/2018 Zgromadzenia Związku Międzygminnego „Komunalny 

Związek Gmin Regionu Leszczyńskiego” z dnia 04 października 2018 r. w sprawie zmiany 

Statutu Komunalnego Związku Gmin Regionu Leszczyńskiego stanowi zał. nr 6 do niniejszego 

protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Piotr Sikorski złożył sprawozdanie z działalności Rady Gminy 

Krzemieniewo VII kadencji w latach 2014 – 2018. 

Sprawozdanie stanowi zał. Nr 7 do protokołu. 

 

 

Ad p. 11. 

Innych spraw nie poruszano.  

Wobec zrealizowania porządku obrad, przewodniczący podziękował zebranym za udział w 

sesji , złożył podziękowanie za czteroletnią pracę na rzecz Gminy; Radnym, Sołtysom 

Wójtowi i kierownictwu Urzędu Gminy, życzył również tym radnym ,którzy będą startowali w 

wyborach wygranej .  O godzinie 16:00 zamknął obrady . 
 
 

Protokółowała:  

  
Przewodniczący 

Rady Gminy w Krzemieniewie 
 

 

( Bogusława Stróżyńska )  ( Piotr Sikorski)  
 

 

 


